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Udtalelse fra Kgs. Enghave Lokaludvalg til høring om by-
udvikling ved Ny Ellebjerg Station (kommende Køben-
havn Syd Station) 

 

 

Medlemmer fra Kgs. Enghave Lokaludvalg deltog i borger-

møde d. 4. oktober 2022 og høringssvaret har været drøftet 

på Bymiljøudvalgsmødet d. 6. oktober 2022 og på Lokalud-

valgsmødet d. 27.oktober 2022, hvor det blev godkendt. 

 

Lokaludvalget finder det vigtigt, at der skabes et mere åbent 

område med butikker, cafeer og andre offentlige aktiviteter på 

stationsområdet, som i øjeblikket kan virke meget øde og med 

få muligheder for at købe mad mm. Stationen bliver et af Kø-

benhavns største knudepunkter og der bør gives muligheder 

for at det gode byliv kan udvikles ved stationen. Dette kan un-

derstøttes ved ”levende” stueetager med aktivitet. 

Ved byggeriet bør der tages hensyn til de ikoniske industri-

bygninger i området ved at sikre kig til fx Sukkertoppen.  

 

Det er vigtigt med gode stiforbindelser til og fra stationen. Det 

kunne være godt med en sammenhængende sti langs banen 

helt fra Sjælør st. (Sjælør Boulevard) og til Gl. Køge Landevej. 

Ved stationen er det ydermere vigtigt, at der laves en løsning, 

så cyklister og fodgængere ikke kommer i karambolage med 

hinanden, som det foregår i øjeblikket, hvor cykelstien fra 

Strømmen ender midt på fortovet foran nordsiden af statio-

nen. 

 

Det er vigtigt, at området nord og syd for banen bindes sam-

men via en cykel- og gangtunnel under banen. Derudover bør 

der åbnes for adgang til stationen fra Valby Idrætspark via Pi-

lestykket, som i øjeblikket er spærret af en port. Valby 
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Idrætspark har rigtigt mange bruger og tilskuere, som bør sik-

res en bedre forbindelse til og fra stationen. 

 

Med venlig hilsen 

Joan Røge 

Forperson for Kgs. Enghave Lokaludvalg 

 

 

 
 

 


